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یک شنبه ۳۱ مرداد ۱۳۹۵ 
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قیمت سکه و ارز ) به تومان(

کوتاه اقتصادی

قیمت بازارنوع سکه
1114000سکه تمام طرح جدید
1115000سکه تمام طرح قدیم

561000نیم سکه
291000ربع سکه

183000گرمی
113241هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3539دلار
4012یورو
4627پوند

967درهم امارات
1225لیر ترکیه

مدیر کنترل تولید شرکت 
ملی صنایع پتروشیمی گفت: 
براســاس برآوردها، خسارت 
در  آتش ســوزی  از  ناشــی 
پتروشیمی بوعلی سینا نزدیک 

به 100 میلیون دلار است.
به گــزارش ایرنا، »علی محمد 
نشســت  در  دیروز  بســاق زاده« 
»واکاوی دلایل حوادث آتش سوزی 
اخیر در صنعت پتروشیمی« اعلام 
کرد هنوز میزان خســارت سایر 
مجتمع های پتروشــیمی، تعیین 

نشده است.
بساق زاده اضافه کرد: بازسازی 
واحدهای پتروشیمی بوعلی  سینا 
و ســایر مجتمع ها ادامه دارد و تا 

زمانی که بازسازی ها کامل نشده 
باشــد و مناقصه هــای مربوط به 
آن برگزار نشود، نمی توان میزان 

خسارت را تعیین کرد.
مدیــر کنترل تولید شــرکت 
ملی صنایع پتروشیمی تاکید کرد 
زنگ  اخیر  آتش ســوزی  حوادث 
خطری بود تا در زمینه پیشگیری 

اقدام  های بیشتری انجام شود.
وی ادامــه داد: هماهنگــی و 
همکاری شــرکت ملــی صنایع 
مجتمع هــای  و  پتروشــیمی 

پتروشیمی باید گسترش یابد.
بســاق زاده تاکیــد کــرد در 
صورت رعایت استانداردها و اصول 
که این مســئول گفت: بر اساس پتروشیمی رخ نمی داد.ایمنی، چنین حوادثی در صنعت  صورتی  در  دســتورالعمل ها، 

پتروشیمی ها اصول ایمنی را رعایت 
نکنند، خوراکشان قطع می شود.

ایــن گــزارش حاکی اســت 
در  پی درپــی  آتش ســوزی های 
صنایع نفت و پتروشــیمی کشور 
در هفته های گذشــته، توجه ها را 
به ضعف ایمنــی در این واحدها 

معطوف کرده است.
امســال،  تیرماه  اواســط  در 
دچــار  بوعلــی  پتروشــیمی 
آتش سوزی گسترده شد که نزدیک 
100میلیون یورو خسارت برجای 
گذاشت، ســپس خط لوله اتیلن 
غرب، پتروشیمی بیستون و چند 
امام)ره(  بندر  پتروشیمی  شرکت 

نیز دچار آتش سوزی شدند.

یک مسئول:

آتش سوزی پتروشیمی بوعلی 100 میلیون دلار خسارت به بار آورد

شرکت حمل و نقل ریلی رجاء اعلام کرد: در راستای افزایش خدمات 
به متقاضیان سفر با قطارها، این شرکت امکان استرداد بلیت های اینترنتی 

را فراهم می کند.
سعید رهنما، مدیر بازاریابی و فروش این شرکت ریلی در این باره بیان کرد: 
به زودی امکان اســترداد بلیت در کاربری اینترنتی فروش بلیت قطارهای رجاء 
فعال و مبلغ استرداد به صورت اعتبار خرید در کاربری اینترنتی شارژ خواهد شد.
وی گفت: اســترداد و دریافت خسارت در کاربری اینترنتی خریدار بلیت بر 

اساس کد استرداد که به شماره همراه مسافر ارسال خواهد شد، انجام می شود.
رهنما تاکید کرد: با راه اندازی این برنامه، متقاضیان حتما در زمان خرید بلیت 
باید شــماره تلفن همراه خود را به صــورت دقیق ثبت کنند در غیر این صورت 
مسئولیت عواقب ناشی از ثبت اشتباه شماره تلفن همراه و نشر اطلاعات محرمانه 

مرتبط با آن، با شخص مسافر خواهد بود.
رهنما افزود: مطلوب اســت مسافران پیامک های ارسالی از سامانه فروش را 

که حاوی اطلاعات بلیت خریداری شده آنها است تا پایان سفر نگه داری کنند.
مدیر بازاریابی و فروش رجاء گفت: اطلاعات ارسالی از طریق سامانه  فروش 
برای مسافر شامل ســریال بلیت در زمان خرید یا کد استرداد در زمان استرداد 
بلیت، کاملا شــخصی و محرمانه بوده و از در اختیــار قراردادن این اطلاعات به 

شخص ثالث باید خودداری شود.

شرکت حمل و نقل ریلی رجاء:
امکان استرداد اینترنتی بلیت قطار 

مهیا می شود

سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با اشاره به پرونده 
210 کانتینر قاچاق گفت: در این پرونده تعدادی از کارکنان گمرک 

نیز دستگیر شدند.
قاسم خورشیدی در گفت وگو با تسنیم افزود: قاچاق سازمان یافته و 
کلان بدون مداخله و تبانی کارکنان دستگاههای متولی در مبادی رسمی 

امکان پذیر نیست.
خورشیدی اضافه کرد: به طور قاطع می توان اذعان کرد قاچاق از مبادی 
رسمی بدون سوءاستفاده کارکنان دستگاههای مرتبط امکان پذیر نیست.
ســخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با اشاره به موضوع پرونده 
موســوم به 210 کانتینر قاچاق تصریح کرد: در این پرونده تاکنون بیش 

از 98 کانتینر قاچاق قطعی شده است.
وی افزود: در پرونده 210 کانتینری تعدادی از کارکنان درب خروج، 
ترخیص کاران و ارزیابان در پرونده دخیل بودند که دســتگیر شــدند و 
همچنین برخی کارکنان ســازمان بنادر و دریانوردی و هم شــرکتهای 

پیمانکار سازمان بنادر جزو دستگیرشدگان این پرونده هستند.
این مقام مسئول تصریح کرد: آنچه مهم است این است که مدیریت 
عالی گمرک جمهوری اسلامی و همین طور گمرکات اجرایی اراده مبارزه 

با فساد داخل گمرک را دارند.
خورشــیدی ادامه داد: به کارگیری سامانه های الکترونیکی هم با این 
رویکرد انجام گرفته اســت که مراجعه ارباب رجوع به گمرکات حداقلی 
شود و فرایند ترخیص کالا بدون حضور صاحبان کالا و با اظهار از راه دور 
انجام گیرد. سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: به عنوان یک 
متولی در ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز به وضوح شاهد این هستم که 

مدیران عالی گمرک عزم جدی برای مبارزه با فساد را دارند.

سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز خبر داد
دستگیری برخی از کارکنان گمرک
 و سازمان بنادر در ارتباط با قاچاق

یک کارشناس اقتصادی گفت: قاچاق در کشور ما از مرز یک 
پدیده تشکیلاتی و ســازمان یافته هم عبور کرده و به یک »ابَرَ 

سازمان یافته« مبدل گشته است.
محمدحسین برخوردار در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم در خصوص 
امحاء کالاهای قاچاق اظهار داشــت: وقتی فساد در کشور به آن درجه از 
شیوع برسد که نتوان بر اجرای قانون اطمینان داشت، چاره ای جز امحاء 

کالاهای مکشوفه وجود ندارد.
این کارشناس اقتصادی ادامه داد: واقعیت دردناک این است که قاچاق 
در کشــور ما از مرز یک پدیده تشکیلاتی و سازمان یافته هم عبور کرده 
و به یک واقعیت »ابَرَ سازمان یافته« مبدل گشته است. به طوری که در 
اغلب سازمان ها و ادارات کشور ریشه دوانده و منافع آن با منافع بسیاری 

از افراد گره خورده است.
برخوردار اضافه کرد: مقام معظم رهبری از قاچاق با تعبیر »خنجری 
به پشت نظام« یاد کرده اند که دقیقا تعبیر درستی است. چرا که قاچاق 
صرفا اقتصاد کشور را تحت  شعاع خود قرار نداده، بلکه سلامت و بقای تمام 
نظام را هدف قرار داده است. وی تصریح کرد: در همه جای دنیا اراده هایی 
که معطوف به رشد و ارتقای کشورها هستند در مواجهه با  فساد و سود 
سرشــار قاچاق زمینگیر می شوند و این واقعیت رنج آور و دردناکی است 

که در کشور ما نیز مشاهده می شود.
به گفته برخوردار، عوامل بســیاری همچون طولانی بودن وســعت 
مرزها، نرخ بالای تعرفه، خلاءهای قانونی، بیکاری و نبود امنیت شــغلی، 
مابه التفاوت نرخ ارز، سطح پایین آگاهی مردم، کیفیت نامناسب کالاهای 
تولید داخل، فقدان امنیت سرمایه گذاری، رشد نقدینگی، توسعه نیافتگی 
مناطق مرزی، سیستم یارانه ای، هزینه های پایین قاچاق، سطح نازل قیمت 
کالاهای قاچاق در مقایسه با محصولات داخلی در بروز پدیده قاچاق موثر 
است که باید نسبت به رفع آنها اقدام شود. اما مسئله اساسی این ها نیست.

وی در پایان تصریح کرد: فارغ  از عوامل بالا، مهمترین نکته این است 
که مردم و مسئولین باید انتخاب کنند که آیا واقعا می خواهند ریشه قاچاق 
را بخشــکانند و حاضر هستند در مقابل آن، هزینه این کار را بپردازند یا 
اینکه باز هم در مقابل منافع یکدیگر قصد دارند که تعارف کنند و به قول 

معروف پا روی منافع غیرقانونی یکدیگر نگذارند.

یک کارشناس اقتصادی:
چاره ای جز امحای کالاهای قاچاق 

وجود ندارد

یک اقتصاددان گفت: نگاه دولتمردان که لازم نیست اقتصاد 
مقاومتی در برنامه ششم بیاید، نگاه غلطی است و در چارچوب 

سیاست های کلان نظام قابل نظارت نیست.
وحید شــقاقی شهری، عضو هیئت علمی دانشگاه  خوارزمی در گفت 
وگو با نسیم درباره حذف اقتصاد مقاومتی از برنامه ششم اظهار کرد: دولت 
یازدهم به سمت اجرای برنامه های عملیاتی اقتصاد مقاومتی رفت، ولی در 
کنار این مسئله دولتمردان درحال تدوین برنامه ششم توسعه هم بودند. 
اما سال گذشته که مســئولان ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی خدمت 
رهبر معظم انقلاب می رسند ایشان به دولتمردان می گویند که دو برنامه 
برای کشور ننویسید و بهتر است که برنامه اقتصاد مقاومتی را زیرمجموعه 

برنامه ششم توسعه قرار دهید.
این اقتصاددان بیان کرد: این درست نیست که ما یک اقتصاد مقاومتی 
و یک برنامه ششم توسعه داشته باشیم که اهداف و محورهای آنها با هم 
متضاد باشد. تجربه نشان داده هر زمانی دو برنامه داشتیم یکی از آنها کنار 
گذاشته شده یا توجه کم تری به آن شده است. به عنوان مثال در دولت 
سازندگی  ما هم برنامه اول توسعه را داشتیم و هم برنامه تعدیل اقتصادی 
و در دولت گذشــته هم برنامه طرح تحول اقتصادی داشتیم و هم برنامه 

چهارم و پنجم توسعه که یکی از آنها به خوبی اجرا نشدند.
شقاقی شهری افزود: درحال حاضر دولت برنامه اقتصاد مقاومتی برای 
سال 95 را نوشــته که حدود 112 برنامه را براساس آن به دستگاه های 
مختلف ابلاغ کرده است ولی هدف این بود که این 112 برنامه هم در دل 
برنامه ششم توسعه بیاید و اهداف برنامه ششم هم در راستای سیاست های 
اقتصاد مقاومتی طراحی شود. برنامه اقتصاد مقاومتی یک برنامه کلان بوده 
که تنها پروژه محوری نیســت و یک رویکرد و نگاه است و حتی نیازمند 

به منابع مالی مشخص دارد.
این عضو هیئت علمی دانشگاه خوارزمی تصریح کرد: هدف این بود که 
منابع مالی رویکردها و اهداف برنامه ششم همه در راستای اقتصاد مقاومتی 
باشد. نمی توان کشور را با دو نگاه متفاوت اداره کرد. نگاه دولتمردان که لازم 
نیست که برنامه اقتصاد مقاومتی در برنامه ششم بیاید، نگاه غلطی است.
شــقاقی شــهری گفت: اگر بخواهیم برنامه ششم را از برنامه اقتصاد 
مقاومتی جدا کنیم، این برنامه در چارچوب سیاست های کلان نظام ) که 

اقتصاد مقاومتی جزئی از آن است( قابل نظارت نیست.
براساس این گزارش اخیرا ایرج ندیمی مشاور محمد باقر نوبخت رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه اعلام کرد که دولت برنامه اقتصاد مقاومتی را از 
لایحه برنامه ششم توسعه حذف کرده است. وی در توجیه حذف برنامه 
اقتصاد مقاومتی از این لایحه گفت:»اقتصاد مقاومتی یک بسته مشخص 
اســت و مجلس نمی تواند آن را تغییر دهد، پس ارســال آن به مجلس 
توجیــه ندارد و دولت به همین جهــت دربرنامه درباره اقتصاد مقاومتی 

بحثی نکرده است.«
بنابر این  به نظر می رسد که دولت آقای روحانی در آخرین سال فعالیت 
خود و درحالی که سه سال از ابلاغ سیاست های اقتصاد مقاومتی می گذرد، 
باز هم در اجرای آن طفره می رود تا کشور در شرایطی که نیاز مبرمی به 
اجرای این سیاست ها دارد، در حوزه اقتصاد با مشکلات جدی روبه رو شود.

یک اقتصاددان: 
حذف اقتصاد مقاومتی از برنامه ششم 

غلط است

رئیس کمیسیون اقتصادی 
به  اسلامی  شــورای  مجلس 
مخالفت قاطع مجلس با خروج 
پتروشــیمی ها از بورس کالا 
اشــاره کرد و گفت: همچنان 
تلاش  ادامه  درباره  خبرهایی 
بــرای خروج  افراد  برخــی 
معاملات محصولات پتروشیمی 
از بورس کالا به گوش می رسد 
که ایــن تلاش ها جای تعجب 

دارد.
در  پورابراهیمی«  »محمدرضا 
گفت وگو بــا ایرنا دربــاره تلاش 
برخی افراد برای خروج محصولات 
پتروشــیمی از بورس کالا افزود: 
بحــث پذیرش کالاهــا در بورس 
کالای ایران بر اســاس قانون بازار 
اوراق بهادار مصوب ســال 1384 

انجام شد و از آن زمان تاکنون همه 
مسئولان اقتصادی تلاش کرده اند 
برای شفافیت در این بازار کالا، از 
حاکم شدن سازوکار عرضه و تقاضا 
بر  نظام اقتصادی و تخصیص بهینه 
منابع از ظرفیت های بورس کالای 

ایران بهره ببرند.
پورابراهیمــی اضافــه کــرد: 
چارچوب معاملات در بورس کالای 
ایران مشخص اســت و این بازار 
کالایی منسجم، بر پایه شفافیت 
بنا شده و اینکه عده ای با بهانه های 
مختلف به دنبال خروج بخشی از 
محصولات از بورس کالا هســتند 

به هیچ عنوان قابل قبول نیست.
اقتصادی  کمیســیون  رئیس 
مجلس شــورای اســلامی گفت: 
ســؤال اینجاســت چرا بر خروج 

محصولات پتروشــیمی از بورس 
کالا تاکید وجــود دارد؟ اگر مبنا 
این است که در بورس کالا شیوه 
تخصیص ها خوب نیست و در ثبت 
عرضه و تقاضا اشکال وجود دارد، 
این ســازوکار از ســوی نهادهای 
بالادستی و بر اساس بخشنامه هایی 
به بورس کالا ابلاغ شده است و بر 
این اســاس،  اگر اشــکالی در این 
زمینه وجود دارد باید برطرف شود.

وی افزود: همچنین بورس کالا 
با ارتباط و تعامل نزدیک با فعالان 
صنایع توانسته است خواسته ها و 
نیازهای آنها را بر پایه وظایف خود 
برآورده کند؛ برای نمونه امروز در 
معاملات  نقــدی،  معاملات  کنار 
»ســلف« و حتــی قراردادهــای 
بلندمدت نیز در بورس کالا انجام 

می  شــود به این ترتیب مشخص 
می شــود افرادی که همچنان به 
دنبال خروج معاملات پتروشیمی 
از بورس کالا هستند، خواسته هایی 
دارند که فقط در بازار غیرشــفاف 

خارج از بورس برآورده می شود.
تاکید کرد شک  پورابراهیمی 
نکنید  اگر ســامانه »بهین یاب« 
پالایش شود، به دخالت در شیوه 
عرضه و تقاضای بورس کالا نیازی 

نیست.
وی گفت: بورس همواره برای 
برگزاری نشست های هم  اندیشی و 
همفکری با دســت اندرکاران بازار 
اعلام آمادگــی کرده و برای بهتر 
شدن روند معاملات انعطاف لازم 
را داشته است، به این ترتیب جای 
هیچ بهانــه ای برای عده ای خاص 

باقی نمی ماند.
اقتصادی  کمیســیون  رئیس 
مجلس شــورای اســلامی افزود: 
همراه با بازگشت نشانه های رونق 
اقتصادی به کشــور، رســیدن به 
شفافیت و ســلامت اقتصادی از 
برنامه های اصلی دولت اســت که 
بر این اســاس صنایــع راهبردی 
همچون پتروشــیمی نیز باید در 
بســتری شــفاف و رقابتی مورد 
معامله قرار بگیرند تا شاهد توسعه 
روزافزون این صنعت و رشد سرعت 

و رونق اقتصادی باشیم.
به گفته وی، خروج معاملات 
پتروشــیمی از بورس در شرایط 
بازگشت  حســاس کنونی زمینه 
رانت هــای کلان و ضربه زدن به 
پایه های اقتصادی کشــور را مهیا 

می کند.
پورابراهیمی گفت: با همه این 
باید عنوان کرد تجربه  تفاســیر، 
سال های گذشته معاملات بورس و 
بررسی بهانه های مطرح شده درباره 
این بازار به اینجا ختم می شود که 
بورس کالای ایران به دلیل ایجاد 
محصولات  معاملات  در  شفافیت 
پتروشــیمی، منافع عده ای را که 
موافق شــفافیت نیستند به خطر 
انداخته است و آنها هر از گاه سعی 
دارند با نفــوذ و برخی ارتباطات، 
برگ بازار پتروشــیمی را به سود 
منافع شخصی خود ورق بزنند که 

بدون شک موفق نمی شوند.
شنیده شــده است نعمت زاده 
وزیــر صنعــت به دنبــال خروج 

پتروشیمی از بورس کالاست.

لوازم  اتحادیــه  رئیس 
خانگــی ضمــن اعــلام 
برای  ماهه  یک  ضرب الاجل 
فروشــندگان دارای کالای 
قاچاق، از جمــع آوری این 
کالاها از ابتدای مهر ماه سال 

جاری خبر داد.
محمد طحان پور در گفت وگو 
با ایســنا، بــا اعــلام این که از 
ابتدای مهر ماه ســال جاری با 
کالاهای  دارای  فروشــگاه های 
قاچاق برخورد می شــود، اظهار 
کرد: در این رابطه ستاد مبارزه 
با قاچــاق کالا و ارز، تعزیرات، 
بازرسی اتاق اصناف، نمایندگان 
اتحادیه لوازم خانگی و بازرسی 
سازمان صنعت، معدن و تجارت 
دخیل هستند تا با عرضه کالای 

قاچاق در حــوزه لوازم خانگی 
مقابله شود.

وی ادامه داد: این نمایندگان 
فروشــگاه به فروشگاه مراجعه 
کرده و نســبت بــه جمع آوری 
کالاهای قاچاق اقدام می کنند. 
عــلاوه بــر ایــن دیگــر برای 
فروشــندگان برگ سبز ملاک 
نیســت و هر فروشــگاهی باید 
کالای خریداری شده خود را با 

فاکتور خرید کند.
رئیس اتحادیه لوازم خانگی 
در مــورد جریمه در نظر گرفته 
شده برای عرضه کنندگان لوازم 
خانگی قاچاق بیان کرد: علاوه 
بر جمــع آوری کالاهای قاچاق 
عرضه شــده در این فروشگاه ها 
چهار برابر قیمت کالای قاچاق 

جمع آوری شــده جریمه لحاظ 
خواهد شــد و در ایــن رابطه 
و  فروشــنده  برای  پرونــده ای 

فروشگاه تشکیل می شود.
طحان پور همچنین در مورد 
امکان واردات لوازم خانگی تنها 

از طریــق نمایندگی های دارای 
مجوز عنوان کرد: پیش از برجام 
برخــی نمایندگی ها که عنوان 

هستند  مجوز  دارای  می کردند 
نســبت بــه واردات کالا اقدام 
وزارت صنعت،  کــه  می کردند 
معدن و تجــارت در مقابل این 
عمل ایســتادگی کــرد تا پس 
از آن هر کســی که می خواهد 
واردات کالا داشته باشد، پس از 
ثبت سفارش این اقدام را انجام 
دهد. البته نکته حائز اهمیت این 
است که این واردکنندگان باید 
نمایندگی مستقیم و دارای مجوز 

داشته باشند.
وی ادامه داد: کسانی که ثبت 
سفارش نداشته باشند نمی توانند 
واردات کالا داشــته باشند و در 
مجاز، 27  نمایندگی های  مورد 
نمایندگی مجاز برای واردات کالا 

در نظر گرفته شده است.

رئیس اتحادیه لوازم خانگی اعلام کرد

ضرب الاجل یک ماهه برای جمع آوری لوازم خانگی قاچاق

قائم مقام وزیر کار گفت: 
تاکنون دولــت فعلا یارانه 
همــان 3 میلیــون نفر را 
حذف کــرده و برای حذف 
مابقی ثروتمندان دست نگه 
داشــته ایم تا شناسایی به 

صورت کامل صورت گیرد.
در  فیروزآبادی  ابوالحســن 
تسنیم،  خبرگزاری  با  گفت وگو 
در پاسخ به اینکه برنامه وزارت 
کار برای اجــرای مصوبه حذف 
24میلیون نفر از دریافت یارانه 
مصوبه  گفت:  چیســت،  نقدی 
مجلس برای حذف یارانه بگیران 

بــه طور کامــل قابلیت اجرایی 
ندارد.

وی با بیان »در حال شناسایی 
خانوارهای ثروتمند هســتیم« 
افزود: وزارت کار معتقد اســت 
برای  نفر  شناسایی 24میلیون 

حذف یارانه ها ممکن نیست.
قائم مقام وزیر کار با اعلام 
اینکه دولت بر ســر حذف 3 تا 
10 میلیون نفر از یارانه بگیران 
فعلی در حال بحث و چانه زنی 
است، ادامه داد: دولت قصد دارد 
حذف یارانه ها را با کمترین خطا 
انجام دهد و افراد با درآمدهای 

یارانه بگیران  لیســت  از  کافی 
حذف شوند.

مجلس  مصوبــه  مطابــق 
شــورای اسلامی شرایط حذف 
24 میلیون یارانه بگیر به شرح 

زیر است:
بخش عمده حــذف یارانه 
ایــن افراد با تمرکــز بر درآمد 
آنان است که در گروه های ذیل 

قرار دارند:
گروه اول:

کلیه تجار و صاحبان مشاغل 
آزاد کــه درآمد ســالیانه آنها 
حداقل 35 میلیون تومان است.

گروه دوم:
شورای  مجلس  نمایندگان 
اسلامی، قضات، اعضای هیئت 
علمی دانشــگاه ها و موسسات 
آموزشــی و پژوهشی و دولتی 
و  پزشــکان  غیردولتــی،  و 

دندانپزشکان.
گروه سوم:

و  دولت  کارکنــان  کلیــه 
قوای ســه گانه، شــهرداری ها 
و کلیــه موسســات عمومی و 
موسسات عمومی غیردولتی و 
مسلح  نیروهای  کارکنان  کلیه 
و  کشــوری  بازنشســتگان  و 

و  حقوق بگیران  کلیه  لشکری، 
مستمری بگیران مشمول تامین 
اجتماعی و همه دریافت کنندگان 
حقوق و مستمری بخش دولتی 
و غیردولتی که دریافتی سالیانه 
آنها از 35 میلیون تومان بیشتر 

است.
گروه چهارم:

کلیه مدیران و اعضای هیئت 
مدیره و بازرســان شرکت های 
دولتی و غیردولتی و وابســته 
بــه دولت و نهادهــای عمومی 
غیردولتی، کلیه مدیران و اعضای 
هیئت مدیره و روسا و معاونین 

مناطق و شعب بانک ها و بیمه ها 
و موسســات مالی و اعتباری، 
کلیه کارکنان و اشخاص حقوقی 
دولتی و غیردولتی که دریافتی 
سالانه آنها بیشتر از 35 میلیون 

تومان است.
گروه پنجم:

کلیه ایرانیــان مقیم خارج 
از کشــور نیز از دریافت یارانه 

منع شدند.
گروه ششم:

کلیه کسانی که در 3 دهک 
بــالای درآمدی هســتند و در 
گروه های یاد شده ذکر نشدند.

* در هفتمین اجلاس مدیران و روســای شرکت های بزرگ تولیدی 
و خدماتی نمونه سراســر کشور )آیتک(، مدیرعامل بانک انصار دکتر 
آیــت الله ابراهیمی نشــان عالی برترین مدیریت ســرآمد در صنعت 
بانکداری را کسب کرد. در این اجلاس وزیر صنعت، معدن و تجارت 
گفت: بنگاه های بزرگ در کشــور و در جهان مزایای زیادی دارند و 
پل ارتباطی بسیار خوبی بین صنایع کوچک و بزرگ هستند، یکی از 
وظایف بنگاه های بزرگ حمایت از بنگاه های متوسط و کوچک است 
و این دو بخش لازم و ملزوم هم هســتند. نعمت زاده به دخالت بیش 
از حد حاکمیت به امور بنگاه ها اشاره کرد و افزود: یکی از چالش های 
اصلی ما بحث مدیریت و یکی از دلایل کاهش رتبه در فضای کسب 

و کار وجود ساختارهای امر و نهی است.
* مدیر روابط عمومی سازمان هواپیمایی گفت: مقرر شد اواسط 
شهریورماه شرکت های هواپیمایی توسط کارکنان استاندارد 
پرواز و خبرگان صنعت، مورد ممیزی جامع قرار گیرند. رضا 
جعفرزاده اظهار داشت: در ششــمین گردهمایی مسئولان 
استاندارد پرواز سازمان هواپیمایی کشوری و مدیران عالیرتبه 
فنی و عملیاتی شرکت های هواپیمایی تصمیم فوق گرفته شد.

* مدیرکل دفتر سهام عدالت گفت: در سال های 85 و 86 قانون اجازه 
می داد تا ســود سهام عدالت به مشمولین پرداخت شود اما بر اساس 
ماده 100 قانون برنامه پنجم پرداخت سود به مشمولین ممنوع شد و 
بر این اساس باید همه سودها بابت اقساط به حساب خزانه واریز شود. 
به گزارش تســنیم؛ اسماعیل مختار دولت آبادی در گفت وگو با رادیو 
گفت وگو در خصوص تعداد قطعی مشــمولین سهام عدالت در کشور 
گفت: در حال حاضر بر اساس آمار نهایی، 49 میلیون و 132 هزار و 
251 نفر ثبت نام شده نهایی سهام عدالت هستند که برگه عضویت و 
سهامداری گرفته اند و حتی یک نفر هم به این آمار اضافه نخواهد شد.

مختلــف  تشــکل های 
دانشــجویی در نامه هــای 
رئیس  به  جداگانه خطــاب 
ضرورت  به  اشاره  با  مجلس 
برگزاری جلسه علنی بررسی 
قراردادهــای نفتی در خانه 
ملت  تاکید کردند: اجازه عقد 
دیگری  ننگین  قراردادهای 

نظیر کرسنت را ندهید.  
در نامه 150 تشــکل  بسیج 
دانشــجویی دانشگاه های کشور 
آمــده اســت: آنچه کــه امروز 
موجبات دغدغه مــردم و بویژه 
دانشــجویی  و  نخبگانی  جامعه 
کشــور را فراهم آورده اســت، 
احساس خطر در خصوص مسئله 
نفتی موسوم  قراردادهای جدید 
به )ipc( اســت. متاســفانه این 
قراردادهــا به صــورت محرمانه 
شکل گرفته و همین مسئله خود 

موجبــات نگرانی های فراوانی را 
فراهم آورده است. بی شک اطلاع 
یافتن ملــت ایران که خود برای 
اســتقلال صنعت نفــت و عدم 
وابســتگی به غرب تلاش کرده 
و خون دل هــا خورده اند از این 

قراردادها امری ضروری است.
در قسمت دیگری آمده است: 
آنچه که امــروز موجب نگرانی 
گشته اســت عدم روشنگری و 
پاســخگویی مســئولین ذیربط 
نسبت به مسئله قراردادهای نفتی 
اســت و بایستی مجلس شورای 
اسلامی بنا بر وظیفه قانونی خود 
و باتوجه به اصول 76 و77 قانون 
اساسی که حق تحقیق و تفحص 
در تمامی مسایل کشور را برعهده 
دارد و نیز تاکید بر این نکته که 
تمامی عهد نامه ها و قراردادهای 
خارجی در جمهوری اسلامی باید 

به تأیید مجلس شورای اسلامی 
برسد، با بررسی صحیح و جامع 
این پرونده، مانع از بروز اتفاقات و 
خسارات غیرقابل جبران به منافع 
ملی و استقلال نفتی کشور شود.

این تشــکل های دانشجویی 
خطاب به لاریجانی تصریح کردند: 
آنچه بیش از پیش باعث نگرانی 
می شود مجموعه موضع گیری های 
حضرتعالی و برخی مســئولین 
کشــور در خصوص عدم بررسی  
این قراردادها در مجلس شورای 
اسلامی بوده است. اتخاذ چنین 
مواضعی نه تنها بر خلاف مصلحت 
ملی و وظایف جنابعالی اســت 
بلکه در سرتاسر جهان نیز امری 
مذموم اســت و باعث زیر سؤال 
رفتن شأنیت نمایندگان و مجلس 

شورای اسلامی می شود.
در ادامه تاکید شد: متأسفانه 

و بعضا با غفلت مسئولین تجربه 
اســتات اویل ها و برجام ها نمونه 
واضح فریبکاری هایی  اســت که 
با غفلت و عدم توجه مســئولین 
شــاهد وقوع آن بوده ایم. امروز 
انتظار جنبش دانشجویی و آحاد 
مردم آن اســت در شرایطی که 
مســئولین دولتی و وزارت نفت 
پاسخی نسبت به این مهم ابراز 
نمی دارند، مجلس شورای اسلامی 
به عنوان زبــان گویای ملت که 
بایســتی تنها و تنها مردم را در 
نظر بگیرد، مانع از ضایع شــدن 
حقوق ملی و پاســخگوی مردم 
باشد. تجربه نزدیک به یک دهه 
حضور در کرسی ریاست مجلس 
شورای اسلامی قطعا اهمیت این 
بررسی و پاسخگویی به این مهم 

را برای شما حل کرده است.
در ادامه این نامه آمده است: 

از آنجایی که اشکالات و ایرادات 
صاحبان نظر و اساتید محترم و 
صاحب نظر در مورد اشــکالات 
این قراردادهــا از جمله در نظر 
نگرفتن دقیق اولویت های علمی 
و توان داخلی، ابهامات در شیوه 
داوری در زمــان بروز اختلافات، 
نقض حاکمیت ملــی بر منافع 
نفتی، از بین رفتن توان داخلی و 
نیروهای درونی و دیگر اشکالات 
موجود همچنان باقی است، لازم 
می نمایــد تا ایــن قراردادها به 
صورت کارشناسانه و فراجناحانه 

مورد توجه قرار گیرد.
به گزارش فارس، در خاتمه 
خطاب به لاریجانی تاکید شــد: 
از همین رو از جنابعالی به عنوان 
ریاســت محترم مجلس شورای 
اسلامی درخواست می شود تا این 
قراردادها را به صورت مشخص در 

صحن علنی و با نظر کارشناسان 
این حــوزه مورد بررســی قرار 
داده و مردم شــریف ایران را در 
جریان این بررســی قرار دهید. 
از شما انتظار می رود که در این 
مورد نیز همانند موارد مشــابه 
گذشــته با رویکردهای جناحی 
نظــر نمایندگان ملــت به بازی 

گرفته نشود.
تسنیم  گزارش  به  همچنین 
اتحادیــه انجمن های اســلامی 
دانشــجویان مستقل  با اشاره به 
نفتی  قراردادهای جدید  بررسی 
در مجلس شورای اسلامی خطاب 
به علی لاریجانی متذکر شــد: از 
شما انتظار می رود به مسئولینی 
که در سابقه خود تعهدات ننگینی 
همچــون کرســنت را به یادگار 
گذاشته اند، اجازه عقد قراردادهای 

ننگین دیگری را ندهید.

پژوهشکده راهبردی سازمان بسیج حقوق دانان درگزارش ۹۴صفحه ای 
از تناقض های قانونی برنامه ششم و ازعدم انطباق ۶0 تا ۹2درصدی برنامه 

با سیاست های کلی ابلاغی خبر داد.
به گزارش تســنیم، در این گزارش با اشاره به ایراد شورای نگهبان به مصوبه 
مجلس در رابطه با دائمی شدن برخی احکام به  دلیل تغییرات گسترده در آن و 
همچنین وجود خلأهای جدی در لایحه جدید دولت، آمده است: نمایندگان در 
تکمیل لایحه تقدیمی، دچار محدودیت  های جدی خواهند بود که این امر می  تواند 

منجر به باقی ماندن خلأهای اساسی لایحه شود.
در گزارش فوق تأکید شــده اســت: باید به راه  حل هایی از جمله تشــکیل 
کمیته های تخصصی دولت و مجلس جهت شناســایی و تکمیل نواقص و اعمال 
آن از سوی دولت در لایحه اندیشید که در نتیجه نه فوت زمان اتفاق بیفتد و نه 
قانون برنامه دارای ایرادات اساسی باشد، در غیر این صورت و در صورتی که همین 
لایحه با اصلاحات جزئی مورد تصویب قرار بگیرد، عدم تصویب قانون برنامه لااقل 

به عنوان لایحه )و نه طرح( ارجحیت دارد.
در گزارش ســازمان بسیج حقوق دانان عنوان شده است: وصف دائمی بودن 
احکام با توجه به موقت بودن سیاست های ابلاغی برنامه توسعه )برای 5 سال ابلاغ 
می  شــود( به لحاظ ماهیت حقوقی و قانونی محل ســؤال و تأمل اســت. در واقع 
سیاســت های ابلاغی و قوانین مصوب مجلس هر کــدام از جهت حقوقی جایگاه 
مشخصی داشته و نسبت آن ها با یکدیگر نیز واضح است به این صورت که قوانین 
مصوب باید در چارچوب سیاســت های ابلاغی تعریف شــوند. با این فرض تعریف 
احکام دائمی در چارچوب سیاست  هایی که خود موقت تلقی می شود چه نسبتی 
با سیاست  ها و قانون اجرایی شدن سیاست  ها دارد؟ در واقع می  توان حالتی را در 
نظر گرفت که برخی از اولویت هایی که در قالب احکام دائمی مقرر شده است، در 
سیاســت  های ابلاغی بعدی جزء اولویت  های اساسی کشور به شمار نیایند که در 

این صورت، وجود آن ها در قانون احکام دائمی بلاوجه می  باشد.
این گزارش حقوقی درباره نحوه مواجهه با اسناد پشتیبان منتشر شده از سوی 
معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست جمهوری افزوده است: از نقطه نظر 
حقوقی این اســناد به دلیل عدم ارائــه به مجلس جهت تبدیل به قانون، نه برای 
این دولت و نه برای دولت آتی )دولت دوازدهم( الزام  آور نبوده لذا به شمار آوردن 
آن تنها می تواند از لحاظ ســنجش میزان اشراف دولت به اقدامات مورد نیاز در 
حوزه های مختلف کارآیی داشــته باشد اما فایده حقوقی و قانونی ویژه ای بر آن 

مترتب نبوده و مبنای ارزیابی نهایی برنامه دولت قرار نگرفته است.
دولت لایحه برنامه ششم را پس بگیرد

 رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس هم با بیان اینکه لایحه برنامه ششم توسعه 
متناسب با واقعیت های اقتصادی ایران تدوین نشده است، گفت: درخواست ما از 
دولت این است که لایحه را پس بگیرد و آن را براساس شرایط اقتصادی ایران که 

اولویت آن خروج از رکود است تدوین و ارائه کند.
محمدرضا پورابراهیمی  با بیان اینکه برنامه ششم توسعه چارچوب یک برنامه 
را ندارد، اظهار داشــت: انتظار داشتیم کارشناسی به دلیلی روی این لایحه انجام 
شده باشد اما پس از بررسی لایحه متوجه شدیم که لایحه از چارچوب های یک 
برنامه برخوردار نیست.وی با بیان اینکه باید قبل از انجام اصلاحات در متن لایحه 
با شــورای نگهبان برای حدود انجام اصلاحات در متن لایحه توافق کنیم،گفت: 
یکی از مشکلات اساسی لایحه این است که مفروضات آن هیچ تطابقی با شرایط 
اقتصادی کشــور ندارد.پورابراهیمی ادامه داد: در واقع در شرایط رکود داخلی و 
منطقه ای باید اولویت ها مطابق با سیاســت های خروج از رکود باشد اما برنامه به 

گونه ای تدوین شده که انگار اقتصاد ایران از تعادل نسبی برخوردار است.

150 تشکل دانشجویی خطاب به رئیس مجلس: 

نشست بررسی قراردادهای نفتی
 علنی برگزار شود

پژوهشکده راهبردی بسیج حقوق دانان:
0 ۹ درصد لایحه برنامه ششم

با سیاست های کلان کشور همخوانی ندارد

مخالفت مجلس با خروج پتروشیمی ها از بورس و بازگشت رانت  خواری
پورابراهیمی تاکید کرد

قائم مقام وزیر کار:

دولت فعلا برای حذف یارانه ثروتمندان دست نگه داشته است


